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Emelte térítési díjait a megyei önkormányzat 

Vita után ajándékozás 
Hosszú vita után átlagosan 20,5 száza-
lékkal emelte a szociális intézményeiben 
ellátottak térítési díját a megyei közgyűlés. 
Az év utolsó ülésén kitüntetéseket, aján-
dékokat adott át az elnök - akinek jutalma 
ezúttal nem került napirendre. 

Az MSZP-s országgyűlési képviselők bünte-
tik Hódmezővásárhelyt, csak azért, mert pol-
gári vezetése van - mondta a tegnapi ülés ele-
jén, s később tartott sajtótájékoztatóján is 
Adók fdnos, a konzervatív frakció vásárhelyi 
tagja. A képviselő ezt azért mondta, mert a 
parlamentben nem kapta meg a többséget a 
47-es négysávúsítását szolgáló módosító ja-
vadat, és jövőre biztosan nem kezdődik el a 
beruházás - hacsak uniós pénzt nem sikerül 
rá szerezni. 

Az ülésen végül nem is vették napirendre 
az elnök jutalmáról szóló előterjesztést, vi-
szont döntöttek többek között a szociális 
ellátásokról szóló rendelet módosításáról, 
amely emeléssel járt. Ezt azért terjesztették 
elő, mert az állam idén 86 millió forinttal 
kevesebb pénzt ad erre a célra. Az ülésen 
Pósfai Gábor, a Szociális Ellátók és Ellátot-
tak Egyesületének ügyvezető alelnöke azt 
kérte, gondolja át a közgyűlés a döntést, hi-
szen még ezután határoz a parlament arról, 
mennyi pénzt ad az önkormányzatoknak. 
Balogh lánosné fölolvasott egy verset az 
idősek szeretetéről, és döbbenten konsta-
tálta, hogy a megyei önkormányzat némely 
térítési díj esetében 26 százalékos „infláció-
val" számol. Marosvári Attila alelnök az 
emelés mellett érvelt. Mint mondta, a me-
gyében több mint hatvánezren vannak a 65 
év felettiek, s e korosztálynak csak 2,8 szá-
zaléka él az intézményekben. Míg a többség 
a nyugdíjon kívül más támogatást nem 
kap, az ellátottak gondozásához hozzájárul 
az állam is. Marosvári érvelését osztva Mol-
nár ¡ózsef megjegyezte: a januártól terve-
zett emelés differenciált, csak azok érzik 
meg, akiknek az átlagnál jobb az anyagi 
helyzetük. A konzervatív frakció tagjai vi-
szont úgy vélekedtek, ha az önkormányzat 
minden megszorítást, amit az állam részé-
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ről tapasztalt, áthárított volna az ellátot-
takra és az intézményeire, már nem lenné-
nek intézményei. Végül 22 igen, 15 nem és 
egy tartózkodó szavazattal a közgyűlés elfo-
gadta az átlagosan 20,5 százalékos térítési-
díj-emelést. 

Az ülésen Frank ]ózsef elnök megajándé-
kozta az intézményvezetőket, dicsérettel ho-
norálta a hivatal és az intézmények több dol-
gozójának kiemelkedő munkáját, elismerő 
oklevelekkel köszöntötte azokat a polgár-

mestereket, akik 1990 óta állnak önkor-
mányzatuk élén. Ezúttal adta át a Csongrád 
Megye Sportjáért Emlékérmet is. Idén a Sze-
gedhez is kötődő Gallov Rezső nyugalmazott 
államtitkár, Kardos Mihály, a szentesi teke-
sport szervezője, Kovács László makói és Ör-
dögit Erzsébet mórahalmi testnevelő tanár, 
valamint lapunk munkatársa, korábbi sport-
rovatvezetője, Süli József sportújságíró vehet-
te át ezt az elismerést. 

B.A. 

Az autóbalesetben elhunyt fiatal nő kisfia kapott csomagot először 

Jézuska járt a megyeházán 

A hét és fél éves szegedi Radics Levente nagyon örült a szintetizátornak Fotó: Karnok Csaba 
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Hatvankét Csongrád ' megyei 
nagycsaládot, és ötvenhét, gyet^ 

mekotthonban vagy nevelőszü-
lőknél élő fiatalt ajándékoztak 
meg tegnap a szegedi megyehá-
zán. A Csongrád megyei önkor-

mányzat hagyományos karácso-
nyi ünnepségén Frank József el-
nök, Güicze András református 
esperes mondott ünnepi beszé-

det, és a Pom-Pom együttes adott 
műsort. A lufieső sem maradt el. 
Negyvenkét vállalkozás támo-
gatta a rendezvényt, kiemelkedik 
közülük a kisteleki Bartucz há-
zaspár, ők három cégükön ke-
resztül mintegy kétszázezer fo-
rinttal járultak hozzá az ajándék-
csomagok összeállításához. 

A gyerekek ilyenkor általában 
azt kapnak a megye Jézuskájától, 
amit kérnek. Az idei év kiemelt 
támogatottja a hét és fél éves sze-
gedi Radics Levente, akinek fia-
tal édesanyja nemrég autóbal-
esetben meghalt. A kisfiút nagy-
mamája neveli. Levente zene-
óvodába járt, és most, az iskolá-
ban is tanul muzsikát. Ajándék-
csomagot kapott az M + M Sajt-
gyártó Kft.-tői, és szintetizátort a 
Gőry étteremtől. Nagyon örült 
neki, mert ilyen hangszeren ta-
nul az iskolában is. Am amikor 
megkérdeztük tőle, hogy mi sze-
retne lenni, nem azt mondta, 
hogy muzsikus: 

- Sebész akarok lenni. Azért, 
hogy segítsek életben tartani az 
embereket, hogy ne haljanak 
meg, mint az anyukám. 

Fiktív számlák a Gémes-birtok lovardájáról 

Pert vesztett az APEH ellen 
Beperelte az APEH-ot Gémes Sándor, de 
elvesztette a pert. A vállalkozó eredetileg 
feleségével Gyálaréten lovardát és üdülőt 
akart létrehozni. 
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Vállalkozása az APEH miatt ment tönkre T 
állította lapunk egy korábbi írásában Gémes 
Sándor. A vállalkozó és felesége, Izsák Gert-
rúd Gyálaréten, a vadászházból alakított ki 
lovasközpontot, a beruházást azonban nem 
tudták befejezni, mert az APEH visszatartot-

ta a visszaigényelt forgalmi adót. Gémes 
kénytelen volt eladni a nevét viselő birtokot. 

Ezután pert indított az APEH ellen, de a 
napokban az számára kedvezőtlen ítélettel 
zárult. Az indoklásból kiderül: Gémes a Ma-
roskő Bt.-t bízta meg a gyálaréti lovarda is-
tállójának felépítésével. A kis cég vezetője, 
Rozgonyi Tibor több más bt.-vei kötött alvál-
lalkozói szerződést, köztük felszámolás alatt 
állókkal és a cégnyilvántartásból töröltekkel 
is. A Maroskő olyan munkákról bocsátott ki 
számlákat, amelyeket a valóságban nem vé-
geztek el, ezek után Gémes visszaigényelte 

A szívbéli 
híd 
BAKOS ANDRAS 

A szegedi Török Szilveszter tényleg mert nagyot álmodni. 
Látni akarta, ahogy helyreállítják Szegednél a háború alatt le-

rombolt vasúti hidat: a város, a megye fejlődéséhez elengedhetet-
len az újjáépítés - ez volt a hivatalos érve. A nem hivatalosat ke-
vesen hallották tőle: fiatal korában gyakran átment itt a Tisza fö-
lött, és szerette volna ezt még életében megismételni, együtt a fe-
leségével. De erről hallgatott, azt gondolta, ez magánügy. 

Amennyi energiát ebbe a projektbe önszorgalomból beleölt, 
azért bizonyos cégek súlyos százezreket kérnek. Szilveszter bá-
csi munkamódszere azonban egyszerű, mondhatni, tudo-
mánytalan volt: amikor hivatalba lépett egy miniszterelnök, ő 
rögtön levelet írt hozzá, fölhívta a figyelmét arra, milyen fontos 
lenne, hogy végre ismét el lehessen menni Szegedről vonattal 
Makóra, majd Temesvárra. A miniszterelnöki hivataltól rend-
szerint a közlekedési tárcához került át a levele, onnan kapott 
választ, amely többnyire arról szólt, hogy nem tervezi a kor-
mány a híd helyreállítását, a magas költségek és a csekély meg-
térülési esély miatt. Szilveszter bácsi azonban nem hagyta ma-
gát, shaa miniszterelnök a térségbe látogatott, a magas, szikár 
nyugdíjas tisztviselő többnyire megszólította, és emlékeztette a 
vasúti hídra. Szilveszter bácsi tárgyalt a frissen megválasztott 
uniós képviselővel, és ütötte a vasat a MAV-nál. Konferenciák-
ra járt, és nyolcvanévesen elutazott a Dunántúlra is, az osztrák 
állami vasút kirendeltségvezetőjéhez. Arról próbálta meggyőz-
ni, jöjjön vissza Szegedre, gründoljon itt is határon átnyúló vas-
úti járatot. Igaz, tizenöt éve már járt itt, és fölajánlotta segítsé-
gét az akkori megyei vezetőknek, de higgye el, azóta sok min-
den változott. 

Szilveszter bácsi: lobbizott. 
Ez pedig olyan munka, aminek a hozadékát nemigen lehet 

mérni. A siker eddig elmaradt, és én néhány napja levelet kaptam 
a feleségétől, aki megköszönte a figyelmet. Merthogy Szilveszter 
bácsi - aki szerintem nagyszerű ember volt - mégsem győzte to-
vább várni a hídépítőket. 

A minap egy tanácskozáson egy szegedi területfejlesztési szak-
ember a Bulgáriába invesztáló itábai tőkésekről faggatta az olasz 
előadót. Mert érdekes lehet - magyarázta nekem -, merre akarják 
szállítani az árut. A hírek szerint érdekli őket egy transzbalkáni 
vasútvonal ötlete, amely érintené Szegedet is. Ez kétségkívül fura 
idea, de hát Szerbia-Montenegrót egy ideig még el fogják kerülni. 
Sokak szemében a kiszombori határátkelőhely is légvárnak tűnt, 
egészen addig, amíg a romániai Temesvárra, Nagyszentmiklósra 
települt olasz tőkének meg nem tetszett az ötlet. Akkor légkondi-
cionált konténereket telepítettek a határra, a román vámosok-
nak, már az ideiglenes nyitás idejére is. Érdekes közelről látni en-
nek a logikának az érvényesülését: bármilyen furcsa is egy ötlet, 
ha életképes terv készül belőle, és a tőke is lát benne fantáziát, 
akkor előbb-utóbb megvalósul. Nyilván azért szükséges hozzá 
némi jobbító szándék is. 

De lehet, az már nem is mindig kell. 

Orvosi kitüntetés 
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Kiss Éva, a Gambro Szegedi Dia-
lízis Központjának orvosigazga-
tója kapta meg az idei Ádám 
Edit-díjat Budapesten, a Vesebe-

tegek Egyesületeinek Országos 
Szövetségétől. A rangos elisme-
réssel minden évben egy szakem-
bert és egy, a vesebetegekért tár-
sadalmi munkát végző személyt 
jutalmaznak. 

az áfát. A Maroskő 60 millió forintot szám-
lázott ki, a szakértők szerint azonban ennek 
a töredékét teszi ki az elvégzett munkák ér-
téke. 

A megyei bíróság Gémes Sándor keresetét el-
utasította, kimondta: a vállalkozó szabálytala-
nul fogadott be számlákat. A Maroskő ki sem 
fizette alvállakozóit, a munkák pedig nem ott 
és akkor történtek, amiről a számla szól. 

A Gémes-birtok ügye a büntetőperrel foly-
tatódik. A vállalkozót és volt feleségét, a kivi-
telezőt csalás kísérletével, magánokirat-ha-
misítással vádolja az ügyészség. 

EV VEGI AKCIÓ!!! 
Mazda gépjárművek kiemelkedő 

árkedvezményekkel! 

Készlettisztítási akciónkban 
akár 5 0 0 0 0 0 Ft-os árelőnnyel 

juthat egyes modelljeinkhez, 

M É G A REGISZTRÁCIÓS A D Ó 
EMELKEDÉSE ELŐTT. 

Mazda 
Márkakereskedés 
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